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El resultat de les eleccions europees ha disparat totes les alarmes en el PP. Una 
mostra del seu enfonsament electoral la tenim a Foios. El PP va obtindre 2.106 vots 
i el 50,49% en les eleccions municipals del 2011, ara en les europees de maig, ha 
caigut a 782 vots i sols un 25,13 %. 

Lluny de voler resoldre els problemes i guanyar així la confiança dels ciutadans, el 
PP intenta perpetuar-se en el poder canviant la llei electoral amb una maniobra que 
tenen la poca vergonya d’anomenar de regeneració democràtica. 

La proposta de Rajoy passa perquè siga alcalde el candidat de la llista més votada, 
amb independència del nombre de vots. És un plantejament profundament populis-
ta i antidemocràtic. Per què ha de ser més democràtica l’elecció de l’alcalde amb 
un percentatge mínim del vot, que permetre que els representants del 60 o del 
70%, de la població es posen d’acord en un programa per a governar?

Pel que sembla, els populars estan afectats d’un estrany radicalisme democràtic 
i ara els indigna la voluntat ciutadana de canvi. I això que durant 33 anys els ha 
importat ben poc deixar fora de les institucions una bona part dels valencians amb 
la doble barrera, autonòmica i provincial, del 5% del vot.

El PP sap que hui no governarà si no és amb majoria absoluta. Però ells són els 
únics causants de la seua soledat i de la seua incapacitat per a trobar aliats. 

S’han quedat sols contra la resta del món en el debat polític per tindre una visió 
totalitària de la realitat. Acusen tota l’oposició de radicals però són ells els qui fugen 
del consens i l’acord. A Foios ho sabem bé, un municipi endeutat en 5 milions 
d’euros i un alcalde en minoria en el seu propi partit i grup municipal.

•	 Rajoy dóna a Fabra per amortitzat i a la Comunitat Valenciana per per-
duda, el ministre d’Hisenda, Montoro, ni tan sols es posa al telèfon i els 
empresaris com l’oposició, també creuen que Madrid passa de València. 

•	 En set anys de govern, l’alcalde encara no ha presentat un reglament 
per a ordenat la concessió de les subvencions ni els espais públics. És 
millor actuar pensant en la campanya electoral. No governa per a tots. 
governa per a ell i amb els diners de tots intenta quedar bé amb tot el 
que li demana diners.  

•	 El PPCV solament ha executat 5 obres de les 85 destinades a prevenir 
la “gota freda” i deixa el pla de prevencions a mig construir.  Així posa 
sistemàticament en risc d’inundació  el territori valencià.

•	 A Juan Cotino l’han hagut d’amagar perquè entre altres coses es dedi-
cava a omplir els geriàtrics de  l’empresa propietat de la seua família. El 
grup SAVIA passà d’ingressar 11,2 milions l’any 2006 a 40,5 milions 
en 2009 quan Cotino deixà la Conselleria.

•	  Els nivells d’ocupació anteriors a la crisi ja són un somni. Segons el Ser-
vei d’Ocupació Estatal i la Seguretat Social, entre juny de 2008 i juny de 
2014 l’atur registrat a Foios ha pujat un 148,59 % i els afiliats a la SS 
han disminuït un 25,48 %. Això sí en quatre anys el govern del PPCV 
no ha presentat un pla d’ocupació.

•	 Hèctor Bueno, a punt d’acabar el 2014 encara no ha presentat els pres-
supostos d’enguany. És més fàcil governar fent modificacions puntuals 
dels pressupostos de 2013.

•	 Els valencians haurem de tornar 256 milions d’euros a la Unió Europea 
per les subvencions concedides al govern del PPCV per a “La ciutat de 
la Llum” d’Alacant perquè el projecte anava contra la lliure competència 
i estava destinat a afavorir les empreses amigues.

•	 L’última ocurrència de la consellera d’Educació és imposar una assig-
natura per a que en les aules s’estudie el truc, la trompa, la paella, 
el canut, etc. Mentrestant el 37 % dels alumnes valencians no poden 
obtindre el graduat escolar, solament anem per davant de la ciutat de 
Ceuta.

Sabies què... @CompromisFoios  

UN ALTRE 9 D’OCTUBRE  
ÉS POSSIBLE
Al llarg d’estos anys, el PP ha anat desvirtuat la festa del 9 d’Octubre. El President 
Fabra continua instal·lat en un món que no és el que viuen la majoria delss valen-
cianes i valencians cada dia. Lluny d’apostar de manera clara i contundent, per més 
autogovern, un millor sistema de finançament i per donar solucions a problemes 
com l’atur, la corrupció, l’exili de la gent jove, les desigualtats socials, la violència de 
gènere, l’empobriment de la població, la involució lingüística, o molts altres proble-
mes que tenim cada dia ha tornat a fer allò d’ “ofrenar noves glòries...” i així ens va.

I en la majoria dels pobles, els alcaldes del PP han procurat imitar-lo i amagar tot 
el que estiga relacionat amb un valencianisme més reivindicatiu. Molta paella, però 
de forment ni un gra., com és el cas del nostre poble.



RETALLADES ALS 
DISCAPACITATS
COMPROMÍS ha presentat una moció al ple de l’ajuntament del mes d’octubre 
perquè l’ajuntament demane a la Conselleria de Benestar el pagament del deu-
te que manté amb el CONSORCI COMARCAL DE SERVEIS SOCIALS DE L’HORTA 
NORD que és una entitat que es dedica a l’atenció de persones amb discapacitat 
dels 21 municipis de la comarca de l’Horta Nord. 

El finançament dels seus servicis es realitza pràcticament amb la subvenció que 
concedix la Generalitat Valenciana. El Consorci patix des de fa dos anys retards en 
els ingressos econòmics i açò obliga a demanar crèdits i ha posat la institució en 
perill de desaparèixer.

Les dificultats afecten principalment a la qualitat i garantia de la prestació dels 
serveis que tant han costat en la seua creació i manteniment. La continuïtat dels 
serveis recau, ara en els  usuaris, familiars i professionals.

Esta és una mostra més que lamentable de la política de retallades que com sem-
pre recau sobre els més dèbils. D’altra banda el “copago” que la Generalitat Valen-
ciana imposa als usuaris està generant gran inquietud entre els usuaris i les seues 
famílies. 

Esta moció com totes les presentades per COMPROMÍS s’ha fet des de la voluntat 
de consens i d’entesa entre tots els partits. Per això ens ompli de satisfacció que 
fóra aprovada per unanimitat pels grups municipals.

SENSE PRESSUPOSTOS 
ENCARA
En el últim butlletí ja criticàvem que el govern del PP de Foios  no havia presentat 
els pressupostos de 2014, ara a punt d’acabar l’any  encara continuen sense tindre 
els comptes clars. Que en una situació com l’actual, amb una crisi tan forta, el 
regidor d’Hisenda no tinga temps per a presentar-los ens dóna una idea de quines 
són les prioritats de Roberto Calpe.

Coneixem la preparació i competència del regidor d’hisenda, així que no és per falta 
de coneixements tècnics que no es presenten els pressupostos per això haurem de 
pensar que és per falta de temps. Els múltiples actes socials de partit i de promoció 
personal amb Rus, Fabra, el conseller Moragues, Rita Barberà, González Pons... li 
resten temps per a les seus obligacions en el municipi.

Mentre esperem informació de l’ajuntament anem a fer boca amb informació sobre 
Foios del Ministeri d’Hisenda. Esta és una comparativa de dades per habitant de 
municipis com el nostre d’entre 5.000 a 10.000 habitants .

Ingressos per impostos

El lector interessat pot completar la informació en esta pàgina: http://www.elconfidencial.com/

espana/2014-10-20/cuanto-gasta-e-ingresa-su-ayuntamiento_268813/

Concepte Foios Mitjana de municipis

Impostos directes 309 365

Ingressos per taxes 164 162

Gasto per habitant 719 812

Gasto en servicis socials 207 289

Gasto financer 38 21

Deute públic 93 69

Protecció social 74 95

L’AIGUA DE FOIOS,  L’AIGUA DE TOTS

El poble de Foios es queixa del servici de l’aigua, dels talls en el subministrament, dels 
preus de la tarifa i de les canonades, que són antigues, més d’un 62% de la xarxa és 
antiga, està en mal estat i té moltes avaries. 

Este és el resultat d’un llarg contracte firmat amb l’empresa OMNIUM IBÉRICO S.A. que 
ara al novembre farà 20 anys. OMNIUM IBÈRICO només ha invertit 516.000€, dels quals 
276.000€ s’han dedicat a la piscina i no la millora de les antigues canonades

OMNIUM IBÉRICO, hauria d’haver presentat a l’Ajuntament un pla anual d’inversions 
per a la millora i modernització de l’abastiment de l’aigua potable i clavegueram i molt ens 
temem que no s’ha fet. Durant 7 anys el govern municipal del PP ha incomplit les seues 
responsabilitats no exigint a l’empresa els seus compromisos.

Ara una comissió municipal hauria d’estudiar les característiques del servici en estos 
anys  i fer propostes per a un nou contracte, però hem vist amb preocupació que el PP i 
el PSOE han arribat a un pacte sobre esta comissió i han nomenat el regidor del PSOE 
Martín Díaz Pavón, com a president de l’organisme, en una clara maniobra de l’alcalde 
per deixar-la sense efecte.

Les primeres paraules del President de la comissió, Martín Diaz-Pavon, són preocupants 
i molt reveladores: pretén acabar amb presses els treballs de la comissió, firmar precipi-
tadament un nou contracte de gestió del servici a pocs mesos de les eleccions, proposa 
una altra vegada un període llarguíssim que ens lliga innecessàriament a l’empresa i 
exclou d’entrada la municipalització del servici. Per a colmo assegura que tot això es fa 
per interès del poble.

Les presses, l’opacitat i l’exclusió d’opcions legítimes i de sentit comú que ara es plan-
tegen per al nou contracte són contràries a l’interés públic i s’assemblen molt a la vella 
política d’interessos del bipartidisme amb que es troben tan còmodes PSOE i PP, que 
ens ha dut a la paràlisi de l’economia i a la crisi política, que crea alarma social i fa créixer 
amb escàndol dels ciutadans les sospites de corrupció.

De cara al nou contracte, el primer treball de la Comissió hauria de ser esbrinar en quines 
condicions estan les instal·lacions i quines inversions de manteniment i millora ha exe-
cutat OMNIUM. Hem de conèixer exactament quin és el mecanisme d’increment de les 
tarifes de l’aigua i, per últim, deixar clar que no és prudent aprovar contractes per a 20 
anys, perquè no en trobem la utilitat i són una font de corrupció. A més, en la nostra opinió 
no hauríem d’excloure una possible municipalització del servei si les circumstàncies i els 
informes ho aconsellen.

PASSIVITAT EN  
EL COMENÇAMENT DEL CURS
El curs escolar ha començat i els  problemes continuen. La Conselleria d’Educació 
porta des de l’any 2008 sense satisfer els compromisos amb Foios i l’alcalde amb 
la passivitat de sempre ha sigut incapaç de fer-los complir. 

No sabem res de la reforma del centre MARE DE DÉU DEL PATROCINI, per valor 
de més de 3 milions d’euros de l’any 2008 que havia de fer l’empresa CIEGSA, 
ni de les reformes que ha sol·licitat reiteradament l’escola REI EN JAUME. Les 
altes temperatures i l’avançament de l’inici de les classes han demostrat les inade-
quades condicions dels edificis.

A tot açò cal sumar les retallades que el govern de la Generalitat ha imposat en les 
inversions educatives i la implantació de plans  educatius pensats per a frenar la 
presència del valencià en les classes.

És important que les dos escoles de primària i el nostre institut  estiguen en les millors 
condicions. Parlem de la millora de la qualitat de l’ensenyament perquè a més, este 
curs ha començat a implantar-se la LOMQE, una llei educativa que no tingut consens 
social i que s’ha caracteritzat per la falta de diàleg amb la Comunitat Educativa. 



PER A OFRENAR NOVES 
GLÒRIES...al carrer Génova
 · El Consell és qui menys gasta en serveis socials de tot Espanya: dedica 196 euros 
per habitant i any enfront de 307 euros de mitjana estatal. També és qui menys 
inverteix sobre PIB: només el 1,03% enfront del 1,41% de la mitjana espanyola. 
La Generalitat és la que menys inverteix en serveis socials de tots els governs au-
tonòmics, en destinar el 5,89% de la despesa total enfront del 7,74% de la mitjana 
estatal. 

Mentre, els diners dels valencians van a la solidaritat interregional es-
panyola. I a nosaltres quan ens toca?

 · El 64,9% de les llars valencianes patixen algun tipus d’exclusió social i es troben en 
situació de “major vulnerabilitat”, això segons Càritas de València, que va atendre 
més de 106.000 persones en 2013, un 4,8 % més que l’any 2012. Les famílies 
de major vulnerabilitat, un total de 218.000 se situen en el 11,5 %, 2,7 punts per 
sobre de la mitjana estatal.

València està per davall de la riquesa mitjana en Espanya i encara som 
aportadors nets a la caixa de l’Estat !! Una situació colonial.

 · El president Fabra digué que “l’any 2014 serà el del nou model de finançament 
autonòmic”. Sis mesos després, el conseller d’Hisenda, Moragues, assumix que “no 
hi ha una expectativa de revisió del sistema de finançament” i Montoro admet la 
situació “discriminatòria·de la CV però per ara no canviarà res.”

El PP valencià tan reivindicatiu i victimista abans, ara s’ha quedat mut 
davant del deute històric de 13.000 milions d’euros. En Madrid es riuen 
del “poder valenciano” d’Alberto Fabra.

 · La consellera Maria José Català ja es va curar en salut: “no esperem grans inver-
sions de l’Estat”. Potser perquè sabia que la inversió que Rajoy havia de destinar a 
la Comunitat era un fracàs del PP valencià. El projecte de pressupostos per al 2015 
és insuficient i deixa al País Valencià, de nou per davall de la mitjana estatal.

La inversió per habitant en Espanya és de 242 € de mitjana. En la CV és 
de 156 €. És així com el PPCV defén els interessos valencians?

 · Ni nou finançament, ni aigua. Lluny queden els temps en què la Generalitat i el 
PPCV de Camps, va fer del transvasament de l’Ebre una bandera davant el govern 
central. En una reunió amb Fabra, la ministra d’Agricultura ha descartat impulsar un 
nou Pla Hidrològic que satisfaga la petició històrica d’aigua per a València. 

Ara els diputats del PPCV no volen ni parlar amb els regants del Xúquer! 
Un nou silenci, un nou engany i una nova traïció.

 · El tenor Plácido Domingo ha lamentat que les ajudes que rep el Palau de les Arts de 
València del Govern de Rajoy són “molt poques” i “no pots fer res amb això” i és que 
l’Estat ha donat en 5 anys 4 milions al Palau de les Arts, 63 al Teatro Real de Madrid  
i 49 al Liceu de Barcelona. 

Què fan els diputats del PP valencià a Madrid? Tocar el violó.

 · El Ministeri d’Educació torna a situar-nos a la cua d’Espanya en percentatge 
d’alumnes que obté el graduat escolar. Un 37% dels estudiants de Secundària va-
lencians no obté el graduat i només es veuen superats, per a pitjor, pels estudiants 
de Ceuta. La mitjana nacional de fracàs escolar és d’un 24,9%, nosaltres més de 
12 punts per damunt en fracàs escolar.

Normal, la Generalitat destina a educació 2.780 € per habitant, mentre 
Navarra dedica 6.523 €. Tarrossos, l’educació és una aposta de futur!

 · L’empresa de qualificació Axesor, afirma en un informe sobre la  concessió de sub-
vencions en l’any 2013, que les empreses madrilenyes són les més subvencio-
nades d’Espanya i particularment pel govern Rajoy. En canvi, les mercantils de les 
Illes Balears junt amb les empreses valencianes són les més perjudicades en el 
repartiment d’ajudes. 

Prou de tracte discriminatori i injust!

 · L’oferta d’ocupació pública de la Generalitat per a 2015 no serà per tirar coets. 
Fabra s’ha vist obligat a reduir les places que s’oferixen i en lloc de les 107 places 
previstes, només n’oferirà 44. La revisió a la baixa es produix, com a conseqüència 
de l’amenaça del ministre d’Hisenda Montoro.

 Una mostra més del “poder valenciano”.

 · L’àrea metropolitana de València és la “pitjor finançada d’Espanya”, segons 
l’Informe de l’Observatori de la Mobilitat Metropolitana de 2012. El document “con-
firma la marginació de València de part del Govern del PP”. Revela  que Madrid 
tingué subvencions per valor de 234 milions per l’autobús urbà i 358 per a altres 
autobusos urbans i interurbans. A Barcelona van arribar 147 i 118 milions respec-
tivament. Per contra, València ha rebut pels mateixos conceptes 0,4 milions i 0,86 
respectivament.

El PPCV ens porta a tota virolla per la cua! Espanya no ens maltracta 
però Rajoy i el seu govern sí.

 · El Ministeri de Foment ha presentat una proposta per a salvar les autopistes radials 
de Madrid R-3 i R-5 que no són negoci. D’esta manera, el PP dóna el primer pas 
per rescatar amb 3.400 milions d’euros estes autopistes que ara són una ruïna. 

Mentre els valencians seguirem pagant els peatges, i l’Estat pagarà el 
deute de les autopistes madrilenyes. 

 · Més sobre Bancaixa. La fiscalia estudia si l’expresident de Bankia i president de 
la Generalitat, el popular José Luis Olivas, ara amagat a Madrid, està darrere d’un 
altre forat de 330 milions en favor dels empresaris amics com Calabuig i Soler, als 
que donaren crèdits per a comprar hotels en el Carib que han resultat un fracàs 
monumental. 

Naturalment ara els crèdits no es poden recuperar, una bona mostra 
dels empresaris i gestors marca PPCV!

 · L’entrenador personal de l’expresident del Govern José María Aznar, Bernardino 
Lombao, va rebre 656.640 € del fons d’emergència de RTVV en concepte de la 
realització del programa Esport Divertit, que s’emetia tots els dissabtes a Canal 9. 

Els capritxos d’Aznar els paguem els ciutadans valencians amb el tan-
cament de Canal 9.

 · Advertim als polítics del PPCV que a València  ja no queda res per a ofrenar, sou 
“callos a la madrileña” en les Corts espanyoles i d’orxata i fartons a València.



Enric Morera

Tots els dilluns a les 19.30h, 
t’esperem a l’Ajuntament.

Enric Morera. Enric Morera i Català (Oliva, 1964), secretari general del Bloc, és el 
líder de la coalició Compromís. Llicenciat en Dret, diputat autonòmic i portaveu a 
Les Corts Valencianes.

Enric els sondejos auguren un canvi en la Generalitat amb un pacte 
d’esquerres. La irrupció de Podem  ho canvia tot, què opines?

El canvi no està assegurat si no mobilitzem la majoria dels ciutadans. Cal treballar 
junts des de la base, l’aposta de Compromís és no fraccionar l’escenari polític, 
perquè la dispersió del vot posa en risc el canvi.

Esta proposta té un destinatari? Per què s’ha decidit a impulsar-la?

Compromís ha de ser un motor del canvi i el nostre deure és construir un pla-
taforma on capiem  tots per a obtindre un gran resultat electoral i canalitzar les 
aspiracions de canvi dels valencians.

Esta proposta dirigida a Podem , està també oberta a altres formacions?

No tanquem cap porta, seria atrevit per la nostra part. Primer hem de treballar des 
de la base, hem de cooperar i Compromís no vol capitalitzar el procés. Tenim 
elements en comú: l’auditoria del deute: “No devem, no paguem”, propostes de 
regeneració democràtica, aposta per l’economia socials i acabar amb el funest 
bipartidisme PP-PSOE.

No et preocupa que esta proposta trenque Compromís?

Tot el contrari, reforça Compromís. La meua aposta és perquè Compromís 
treballe de manera generosa i cooperativa per portar endavant esta idea. Hi ha 
receptivitat perquè parlem de la necessitat de coincidir des de la base per a fer 
possible un gran canvi.

Vosaltres heu estat defensors de les primàries, ara eres partidari de 
primàries obertes?

Eixe és el meu compromís, això ajudaria a sumar, a reil·lusionar a molta gent amb 
la política i com ja ho hem fet en altres ocasions volem continuar amb esta manera 
de fer, participativa i oberta a la ciutadania.

Veus indicis que el PPCV es puga refer i recuperar el terreny perdut pels 
escàndols i la corrupció?

La garantia del canvi és esta plataforma que proposem i Compromís està disposat 
a ser generòs perquè un pacte PP-UPiD-Ciutadans impediria el canvi i es continua-
rien fent les polítiques de dreta que han afonat l’economia valenciana.

“No podem deixar que es perda cap vot”

EXPRESSA’T!!! Les teues idees també importen!
http://foios.compromis.ws/participa/

Jornades Municipals
El col·lectiu de COMPROMÍS PER FOIOS ha organitzat unes jornades informa-
tives i de debat sobre temes municipals. Hem programat les següents jornades:

 · ELS MUNICIPIS I ELS SERVEIS SOCIALS
 · ELS MUNICIPIS L’ECONOMIA I HISENDA
 · ELS MUNICIPIS I LA PARTICIPACIÓ
 · ELS MUNICIPIS L’ESPORT I LA CULTURA
 · ELS MUNICIPIS I L’EDUCACIÓ
 · ELS MUNICIPIS I LA IGUALTAT
 · ELS MUNICIPIS I L’URBANISME I EL MEDI AMBIENT
 · ELS MUNICIPIS I L’AGRICULTURA

Informarem del dia i l’hora de cada jornada. Esperem que participes.




